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Dato: 6. oktober 2010

J.nr.: 10/18906

Folketinget, Udvalget for Udlændinge- og Integrationspolitik
Christiansborg

Ministeren for flygtninge, indvandrere og integrations besvarelse af spørgsmål nr.359, 
alm. del. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Maja Panduro (S).

Spørgsmål nr. 359:
”Ministeren bedes redegøre for, hvad der har foranlediget ministeren til at foreslå, at elever 

på landets sprogskoler skal fremvise billedlegitimation for at få udleveret deres 
eksamensbevis ved bestået danskprøve. Såfremt ministeren har kendskab til eller 
dokumentation for, at der er pågået uretmæssigheder i forbindelse med udlevering af 
eksamensbeviser, bedes ministeren redegøre herfor.”

Svar:

Med bekendtgørelse nr. 988 af 13. august 2010 om prøver inden for danskuddannelse til 
voksne udlændinge m.fl. er reglerne om legitimation i forbindelse med prøveafholdelse præ-
ciseret og strammet op. Dette gælder både reglerne om legitimation i forbindelse med selve 
prøveaflæggelsen, og reglerne om legitimation i forbindelse med udlevering af prøvebeviser.

Bestemmelsen om udlevering af prøvebeviser fremgår af bekendtgørelsens § 45. stk. 7. Det 
følger heraf, at lederen ved udlevering af prøvebeviset til prøvedeltageren skal sikre sig – ”at 
prøvebeviset udleveres til den person, som prøvebeviset er udstedt til.” Endvidere fremgår 
det, at prøvedeltageren ved udlevering af prøvebeviset - ”skal forevise legitimation med fo-
to.” Den sidste tilføjelse, hvorefter prøvedeltageren skal forevise legitimation med foto, er ny.
Resten af bestemmelsen er identisk med bestemmelsen i den hidtil gældende prøvebe-
kendtgørelse (§ 45. stk. 7, i bekendtgørelse nr. 755 af 26. juni 2007). 

Af bekendtgørelsens § 7, stk. 8, fremgår, at der kun må udstedes ét originalbevis for hver 
aflagt prøve. Har en prøvedeltager mistet sit prøvebevis, udleverer lederen på anmodning 
kopi af prøvebeviset eller prøveprotokollen og attesterer kopiens rigtighed. Ved udlevering af 
kopi af prøvebevis eller prøveprotokol foreviser prøvedeltageren legitimation med foto. Den-
ne bestemmelse er identisk med den hidtil gældende bestemmelse. Det har således også 
tidligere været påkrævet at forevise billedlegitimation ved udlevering af kopi af prøvebevis.
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Bestemmelsen i § 45, stk. 7, er ændret for at undgå snyd. Integrationsministeriet har gen-
nem de senere år har fået flere indberetninger om snyd i forbindelse med danskprø-
ve/indfødsretsprøve. Der har således været tale om både sager, hvor kursister har ladet an-
dre personer deltage i danskundervisning og prøve på sine vegne, og sager, hvor ministeriet 
har fået indberetning om, at den person, som kom for at afhente et prøvebevis, ikke var den 
samme, som havde deltaget i prøven. Dette har senest fundet sted i forbindelse med som-
merterminen 2010.

Det har derfor været nødvendigt at skærpe opmærksomheden på legitimationskravet – både 
i forbindelse med selve prøveaflæggelsen og den efterfølgende udlevering af prøvebeviset.

Ved ændring af legitimationsreglerne er der i øvrigt lagt vægt på, at der er et stadigt stigende
antal af selvstuderende, og at selvstuderende og øvrige kursister behandles ligeværdigt af 
sprogcentrene – både i forbindelse med selve prøveaflæggelsen og i forbindelse med de yd-
re forhold så som fremvisning af legitimation. Det vil således ikke være korrekt i forhold til 
den enkelte prøvedeltager, hvis kun de selvstuderende skal fremvise legitimation ved udle-
vering af prøvebevis.  

Med venlig hilsen

Birthe Rønn Hornbech


